
RM 0052-5/2011  
 

P R O T O K Ó Ł  Nr V/2011 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W SZCZYRKU 

odbytej w dniu 25 stycznia 2011 r. 
w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego  

         _____________________________________________ 
 
Obecni:                   14  radnych według załączonej listy obecności 
      Burmistrz Miasta  - P.Wojciech Bydliński 
      Z-ca Burmistrza Miasta - P.Wojciech Kufel  

Radca Prawny   - P.Grzegorz Widerski                       
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie porządku 
obrad.  

2. Zatwierdzenie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28 grudnia 
2010r. 

3. Wystąpienie zaproszonych gości. 
4. Informacja Burmistrza Miasta o bieżącej działalności. 
5. Informacja Przewodniczących o pracach Komisji w okresie 

międzysesyjnym.  
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
7. Wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Szczyrk do realizacji w 2011 

roku projektu pn.: „ŚCIEŻKA DO AKTYWNOŚCI – aktywizacja społeczno-
zawodowa mieszkańców Szczyrku”. 

8. Wyrażenia zgody na przystąpienie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Szczyrku do realizacji w 2011 roku projektu pn.: „MY TEŻ POTRAFIMY – 
aktywizacja kobiet wychowujących dzieci”. 

9. Zmiany Uchwały Nr LXIX/370/2010 Rady Miejskiej w Szczyrku z dnia 26 
października 2010 roku w sprawie określenia wysokości opłaty miejscowej. 

10. Wyrażenia zainteresowania nabyciem, na rzecz Gminy Szczyrk, mienia 
Skarbu Państwa stanowiącego nieruchomości zlikwidowanego COS w 
Warszawie OPO w Szczyrku oraz mienia ruchomego po zlikwidowanym 
COS w Warszawie OPO w Szczyrku i upoważnienia Burmistrza Miasta 
Szczyrk do podjęcia wszelkich działań w tym kierunku. 

11. Odpowiedzi na pytania i interpelacje zgłoszone w punkcie 6 porządku 
obrad.   

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 
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Ad 1.  
 
V Sesję Rady Miejskiej w Szczyrku otworzył i obradom przewodniczył 
Przewodniczący Rady Miejskiej P.Antoni BYRDY. Na wstępie powitał radnych 
oraz zaproszonych gości.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że z ustawowego składu Rady Miejskiej 
w Szczyrku liczącego 15 Radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co zapewnia 
prawomocność obrad.  
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad, który radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie porządku 

obrad.  
2. Zatwierdzenie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28 grudnia 

2010r. 
3. Wystąpienie zaproszonych gości. 
4. Informacja Burmistrza Miasta o bieżącej działalności. 
5. Informacja Przewodniczących o pracach Komisji w okresie międzysesyjnym.  
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz przewodniczących Zarządów Osiedli. 
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
7. Wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Szczyrk do realizacji w 2011 roku 

projektu pn.: „ŚCIEŻKA DO AKTYWNOŚCI – aktywizacja społeczno-
zawodowa mieszkańców Szczyrku”. 

8. Wyrażenia zgody na przystąpienie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Szczyrku do realizacji w 2011 roku projektu pn.: „MY TEŻ POTRAFIMY – 
aktywizacja kobiet wychowujących dzieci”. 

9. Zmiany Uchwały Nr LXIX/370/2010 Rady Miejskiej w Szczyrku z dnia 26 
października 2010 roku w sprawie określenia wysokości opłaty miejscowej. 

10. Odpowiedzi na pytania i interpelacje zgłoszone w punkcie 6 porządku obrad.   
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 

 
Burmistrz Miasta P.Wojciech Bydliński zawnioskował o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zainteresowania 
nabyciem, na rzecz Gminy Szczyrk, mienia Skarbu Państwa stanowiącego 
nieruchomości zlikwidowanego COS w Warszawie OPO w Szczyrku oraz mienia 
ruchomego po zlikwidowanym COS w Warszawie OPO w Szczyrku                     
i upoważnienia Burmistrza Miasta Szczyrk do podjęcia wszelkich działań w tym 
kierunku – jako pkt 10 
Wniosek Burmistrza Miasta poddany przez Przewodniczącego Rady pod 
głosowanie został przyjęty jednogłośnie (14 gł.”za”). 
 
Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie ( 14 gł.”za”).  
 
Ad 2. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z Sesji Rady Miejskiej 
odbytej w dniu 28 grudnia 2010r. został wyłożony do wglądu w biurze Rady. Do 
powyższego protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Następnie Przewodniczący 
Rady poddał go pod głosowanie: 
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PROTOKÓŁ Nr IV/2010 z Sesji Rady Miejskiej w Szczyrku odbytej w dniu 
28.12.2010 r. poddany pod głosowanie został zatwierdzony jednogłośnie 
(14 gł. ”za”). 
 
Ad 3. 
 
W sesji uczestniczyli przedstawiciele Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Sp. z o.o. w Szczyrku w osobach: 
Przewodniczący Rady Nadzorczej – P.Zbigniew Puszek 
Członek Rady Nadzorczej – P.Jan Posiłek  
Pan Zbigniew Puszek poinformował, że funkcję Przewodniczący Rady 
Nadzorczej pełni od 2000r. W ubiegłym roku w składzie Rady Nadzorczej byli 
również członkowie: Pan Jan Posiłek i Pani Irena Jakubiec.  
Z uwagi na zgon w dniu 3.01.br Pani Ireny Jakubiec aktualnie Rada Nadzorcza 
pracuje w 2-osobowym składzie. 
Pan Zbigniew Puszek przedstawił skład osobowy Zarządu Spółki i Rady 
Nadzorczej na przestrzeni lat od roku 2000. 
W roku 2000 sytuacja przedsiębiorstwa była trudna. Brak było sprzętu do 
odśnieżania, budynek bardzo zaniedbany (przeciekający dach, północna ściana 
na długości całego budynku zalewana wodą). 
Z chwilą objęcia funkcji z Radzie Nadzorczej Przedsiębiorstwa podjął działania 
w kierunku remontu budynku, komputeryzacji, redukcji etatów pracowników 
umysłowych.  
Z dniem 31.01.2002r. Prezesem Zarządu Spółki został P.Kazimierz Marek, 
który pełni tą funkcję do chwili obecnej. W tym też czasie na członka Zarządu 
powołano Panią Marię Magdziarz. 
W 2010 roku Rada Nadzorcza spotykała się 11 razy na oficjalnych 
posiedzeniach. Natomiast on jako Przewodniczący Rady Nadzorczej bywa w 
Przedsiębiorstwie na co dzień.   
Na comiesięcznych spotkaniach Rada Nadzorcza każdorazowo kontroluje:  
- kondycję finansową przedsiębiorstwa,  
- zakres robót wykonywanych jak i robót do wykonania,  
- rentowość wykonywanych robót. 
Od 2-3 lat Rada Nadzorcza sugeruje Prezesowi poszukiwanie robót poza 
Szczyrkiem i w większości przypadków tak to się odbywa.  
Na posiedzenia Rady Nadzorczej każdorazowo zapraszany jest Zarząd Spółki i 
Główny Księgowy celem przedstawienia kondycji finansowej przedsiębiorstwa. 
Zadania Rady Nadzorczej na 2011r. będą polegały na wypełnianiu zadań 
określonych w Statucie Spółki, a w szczególności będzie to:  
1. Ocena sprawowania Zarządu z działalności Spółki oraz sprawozdania 

finansowego za 2010r. (bilans). 
2. Ocena wyników Zarządu co do podziału zysków lub pokrycia strat. 
3. Złożenie Walnemu Zgromadzeniu pisemnego sprawozdania z wyników 

czynności o których mowa w powyższych punktach. 
4. Zaopiniowanie planu strategicznego Spółki na następne okresy jej 

działalności, głównie w kontekście zmiany ustawy o utrzymaniu porządku i 
czystości w gminach. 

5. Zaopiniowanie rocznego planu rzeczowo-finansowego oraz przygotowanie 
regulaminu określającego tryb wyboru członków Rady Nadzorczej 
wybieranych przez pracowników. 
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W dalszej części swojego wytępienia P.Puszek zasygnalizował pilną potrzebę 
rekonstrukcji dachu budynku PK. 
 
Burmistrz Miasta uzupełniając informacje wyjaśnił, że miasto od czterech lat 
nie dopłaca do Przedsiębiorstwa. Jako Burmistrz na pierwszym spotkaniu         
z Radą Nadzorczą i Zarządem Spółki poinformował, że takich dopłat nie będzie. 
Przeanalizowano wówczas strukturę klientów i strukturę pozyskiwania 
środków. Okazało się wówczas, że ok. 75% zleceń kierowanych do Spółki było z 
miasta co nie rokowało rozwoju przedsiębiorstwa, bo przedsiębiorstwo na rzecz 
gminy powinno wykonywać zadania jak najtaniej. Natomiast aby 
przedsiębiorstwo mogło się rozwijać musi pozyskać środki ze zleceń 
zewnętrznych i tak się stało. Obecnie ok. 30-35% stanowią zlecenia z miasta 
pozostałe źródło dochodów stanowią zlecenia zewnętrzne.  
Kolejną ważną kwestią była sprawa wywozu śmieci i pozyskania klientów z tego 
tytułu. Wcześniej było podpisanych ok. 35% umów a na dzień dzisiejszy jest ich 
ok. 90-95%. Ta działalność powinna stanowić jedno z głównych źródeł 
dochodów przedsiębiorstwa.  
Po ustaleniach z Radą Nadzorczą, programem na ten rok będzie udoskonalenie 
procesu gospodarki odpadami i szukanie wszelkich możliwych rozwiązań 
optymalizujących ten proces, podobnie jeśli chodzi o utrzymanie czystości a 
zimą odśnieżanie. 
Pozostałe środki pozwalające na funkcjonowanie przedsiębiorstwa muszą być 
pozyskiwane z zewnątrz. 
Jego zdaniem na dzień dzisiejszy nie ma takiej sytuacji w której 
przedsiębiorstwo byłoby na krawędzi bankructwa. 
Przewodniczący Rady P.Antoni Byrdy proponuje rozważenie możliwości 
zarobkowania jako zarządca cmentarza komunalnego poprzez np. działalność 
Zakładu Pogrzebowego (z której zrezygnowano), utrzymywanie i pielęgnowanie 
grobów itp. 
Przewodniczący Rady zwrócił też uwagę na sposób odśnieżania chodników       
w mieście poprzez „przerzucanie” śniegu pomiędzy chodnikiem i jezdnią.  
P.Dorota Walaszek zapytała, co jest przyczyną, że inne przedsiębiorstwa 
generują zyski z tytułu odbioru nieczystości a nasze przedsiębiorstwo nie? 
Przewodniczący Rady Nadzorczej uważa, że jest to spowodowane wzrostem cen 
na składowisku.  
Prezes PK P.Kazimierz Marek odpowiedział Przewodniczącemu Rady w kwestii 
odśnieżania chodników. 
Odpowiadając na pytanie P.Doroty Walaszek wyjaśnił, że wywóz śmieci to 
działalność rentowna, lecz jest to bardzo niewielka rentowność ze względu na 
strukturę naszej miejscowości (ilość mieszkańców i rozmieszczenie budynków 
na rozległym obszarze) i nigdy w naszym ok. 5 tysięcznym mieście nie jesteśmy 
w stanie wygenerować takich zysków, jakie może uzyskać jedna z firm w 
mieście takim jak np. Bielsko. 
Radny P.Andrzej Łaciak zwrócił uwagę, że odpłatność za wywóz śmieci od 
mieszkańców znacznie wzrosła. Ponadto nie może dochodzić do sytuacji by 
pojemniki na śmieci usytuowane przy wjeździe na cmentarz zapełniane były 
odpadami przywożonymi z zewnątrz (zazwyczaj przez podmioty gospodarcze), 
gdyż zawyża to ilość śmieci miejskich a koszty związane z ich wywozem 
pokrywają wszyscy mieszkańcy.  Sugeruje by teren ten oznaczyć stosownymi 
tablicami lub zastosować monitoring tego miejsca. 
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Radny P.Krystian Harazin zapytał o skuteczność realizacji umów na śmieci. 
 
Prezes PK odpowiadając P.Andrzejowi Łaciakowi poinformował, że wzrost cen za 
śmieci o 1 zł. miesięcznie od osoby spowodowany jest wzrostem opłaty 
marszałkowskiej i wywozu na wysypisko w Bielsku o 12%. 
Co do zainstalowania monitoringu przy cmentarzu wyjaśnił, że takich miejsc 
wymagających monitorowania pod kątem dzikich wysypisk w Szczyrku byłoby 
wiele.  
Na pytanie dotyczące realizacji umów na śmieci Pan Prezes wyjaśnił, że 
wszystkie umowy zawarte przez Przedsiębiorstwo są realizowane. 
Radny P.Stefan Przybyła zapytał, czy przedsiębiorstwo występuje do tych  
mieszkańców, którzy umów nie zawarli z pismem, co robią ze śmieciami? 
Prezes wyjaśnił, że Przedsiębiorstwo jako Spółka usługodawcza nie kontroluje 
gospodarki odpadami, to leży w gestii działu ochrony Środowiska Urzędu 
Miejskiego. 
Radna P.Danuta Kubaszek zwróciła uwagę, ponieważ nie stosuje się już umów 
sezonowych i mieszkańcy przysiółków płacą za śmieci przez cały rok pomimo 
braku możliwości dojazdu do tych miejsc, nie wszystkie miejsca na których 
składowane są śmieci są „dzikimi wysypiskami”.  
Pan Prezes wyjaśnił, że zgodnie z zawartymi umowami mieszkańcy przysiółków 
zobowiązani są do składowania odpadów nie tylko w wyznaczonych miejscach a 
również w określonych terminach. 
Przewodniczący Rady podziękował przedstawicielom Rady Nadzorczej Spółki PK 
za udział w sesji. 
Z-ca Burmistrza Miasta w nawiązaniu do wykonywanych przez 
Przedsiębiorstwo Komunalne robót popowodziowych poinformował, że prace te 
oceniane są wysoko zarówno w powiecie żywieckim jak i w naszym mieście. 
Prace wykonane były zawsze w terminie i prawidłowo. Taką ocenę wyrazili 
zarówno ci którzy tę robotę odbierali jak i zlecali. 
  
Ad 4.   
 
Burmistrz Miasta P.Wojciech Bydliński przedstawił informację o bieżącej 
działalności w okresie między sesjami oraz realizacji zadań w ramach Projektu 
Kluczowego. Przedmiotowa informacja stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
Z-ca Burmistrza Miasta P.Wojciech Kufel przedstawił informację o zadaniach 
realizowanych w oświacie w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5. 
 
Informacja Przewodniczących o pracach Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej P.Andrzej Łaciak poinformował, 
że głównymi tematami posiedzenia komisji w dniu 19.01.2011r. było: 
1. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2011 rok w zakresie gospodarki 

komunalnej i obszarów dotyczących oddziaływania komisji. 
2. Sprawy bieżące. 
3. Korespondencja skierowana do Komisji. 
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Podczas omawiania projektu budżetu Komisja wskazała przede wszystkim na 
konieczność zabezpieczenia środków na budowę wodociągu przy ul. Zielonej w 
związku z zamiarem rozbudowy cmentarza komunalnego, uporządkowania 
spraw własnościowych Parku Zwierzyniec oraz zabezpieczenia środków dla 
Samorządów Osiedlowych na drobne zadania w Osiedlach. 
 
Przewodniczący Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki i Promocji 
P.Krzysztof Nikiel poinformował, że dniach 15-16.01.br. na Skoczni Skalite 
odbyły się zawody w skokach narciarskich FIS CUP w których wzięło udział     
9 państw. 
Komisja na posiedzeniu w dniu 21 .01.2011r. omawiała następujące tematy: 
1. Zaopiniowanie projektu budżetu w zakresie działów: „Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego” oraz „Kultura Fizyczna i Sport”. 
2. Izba pamięci Beskidzkich Olimpijczyków. 
3. Bieg pod Golgotę.  
4. Stowarzyszenia, Kluby, UKS-y – działalność, propozycje, uwagi. 
Następnie Przewodniczący Komisji skrótowo omówił poszczególne tematy. 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Radny P.Borys Matlak 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 18.01.2011r. omówiła 
następujące zagadnienia z zakresu ochrony środowiska: 
1. Zapoznała się z realizacją Programu Ograniczenia Niskiej Emisji . 
2. Utylizacji azbestu. 
3. Akcji usuwania odpadów wielkogabarytowych a także sprzętu elektrycznego.  
4. Programu Natura 2000. 
5. Kanalizacji – projekty, zamierzenia inwestycyjne na rok 2011. 
Przewodniczący Komisji omówił poszczególne zagadnienia. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej P.Alicja 
Kołaszewska poinformowała, że Komisja obradowała na posiedzeniu w dniach 
13 i 24.01.2011r. Komisja spotykała się dwukrotnie ze względu na nieścisłości 
merytoryczne w zapisach budżetu oświaty. 
W dniu 13.01. komisja analizowała budżety placówek oświatowych na rok 2011 
z uwzględnieniem korespondencji dyrektorów i Przewodniczącego Rady 
Miejskiej – (temat ten był kontynuowany na posiedzeniu w dniu 24.01.2011r.).   
Ponadto zaopiniowała projekty uchwał MOPS w sprawach: 
- wyrażenia zgody na przystąpienie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Szczyrku do realizacji w 2011 roku projektu pn.: „MY TEŻ POTRAFIMY – 
aktywizacja kobiet wychowujących dzieci”. 
- wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Szczyrk do realizacji w 2011 roku 
projektu pn.: „ŚCIEŻKA DO AKTYWNOŚCI – aktywizacja społeczno-zawodowa 
mieszkańców Szczyrku”, 
oraz plan finansowy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej na rok 2011. 
Następnie Przewodnicząca Komisji przedstawiła sytuację związaną z budżetem 
oświaty na 2011 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów P.Dorota Walaszek 
poinformowała, że Komisja w tym okresie nie spotykała się na posiedzeniu 
niemniej jednak członkowie komisji pracowali nad budżetami w komisjach 
którym przewodniczą. 
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Radna zwróciła uwagę na nieścisłości występujące w materiałach dotyczących 
oświaty.    
 
Przewodniczący Rady poinformował, że wystąpił do Komisji Oświaty …             
z wnioskiem by została jasno określona wysokość środków do funkcjonowania 
oświaty w 2011r. Jego zdaniem nie może dojść do sytuacji jaka miała miejsce w 
ubiegłym roku związanej z brakiem środków dla oświaty w trakcie roku 
budżetowego. 
Zwrócił się do radnych a w szczególności do Przewodniczących komisji z prośbą 
o wytężoną pracę nad budżetem, każdy na miarę swoich możliwości i czasu 
jakim dysponuje.  
Przypomniał o propozycji pokrycia deficytu ze sprzedaży Ośrodka „Włókniarz”. 
Nie zaprzecza, że taka też była wcześniej opinia Komisji ds. zagospodarowania 
obiektów. Obecnie patrząc na koniunkturę nieruchomości w kraju i w mieście 
sprzedaż tej nieruchomości zabudowanej byłaby błędem, gdyż jest to ostatni 
teren, który można właściwie zagospodarować. Nasuwają się jednak dalsze 
pytania:  
1) czy wydzielić część terenu (zabezpieczając prawnie) i zezwolić na jego 

zagospodarowanie pod kątem turystów?  
2) czy podjąć się rozbiórki tego obiektu, lecz skąd pozyskać środki na ten cel?  
3) czy nadal utrzymywać obiekt, gdyż roczny koszt jego utrzymania to kwota 

ok. 120.000 zł. a tak naprawdę wartością tego obiektu jest wartość terenu. 
Są to pytania na które Rada Miejska w najbliższym czasie musi odpowiedzieć. 
Jego zdaniem tego obiektu na chwilę obecną nie należy zbywać. 
Ponadto Przewodniczący  Rady uważa, że należy zastanowić się nad zbyciem 
części akcji AQUA. Zwrócił się do Komisji Budżetu i Finansów a także Komisji 
Ochrony Środowiska o rozważenie  tej kwestii. 
Przewodniczący Rady zwrócił też uwagę na inne obiekty – budynek przy ul. 
Beskidzkiej 48 (Szarotka) uważa, że zgodnie z wytycznymi Komisji należy ten 
budynek wydzierżawić. Budynek kina i dobudowy sceny, lecz na te działania 
brakuje środków w budżecie. Kolejny budynek to budynek w którym mieści się 
informacja turystyczna. Uważa, że Rada w najbliższym czasie musi zająć 
stanowisko w kwestii zagospodarowania tych obiektów, ale na stanowisko 
(propozycje) oczekuje również ze strony Pana Burmistrza i Pani Skarbnik.  
Jego zdaniem w obecnej sytuacji można spodziewać się coraz mniejszych 
wpływów do budżetu miasta. 
Przewodniczący Rady nawiązał też to kwestii poszerzenia terenów cmentarza     
i konieczności wznowienia rozmów z właścicielami terenów wokół cmentarza.  
Temat wyciągów pozostaje tematem otwartym. W temacie Parku Zwierzyniec 
uważa, że należy przygotować koncepcję miasta. Sprawę tartaku należy  
ostatecznie zakończyć. 
W temacie „cieku wodnego” wnosi o przedłożenie korespondencji prowadzonej 
przez miasto z zainteresowanymi stronami w przedmiotowym temacie. 
 
Z-ca Burmistrza Miasta odniósł się do niektórych tematów poruszonych przez 
Przewodniczącego Rady w kwestii oświaty i niedoszacowania budżetu 
związanego z koniecznością wypłat dodatków uzupełniających, ośrodka 
„Włókniarz”, cmentarza komunalnego. 
 
P.Borys Matlak odnosząc się do wypowiedzi przedmówców w zakresie terenów  
ośrodka „Włókniarz”, uważa, że przy okazji każdych wyborów samorządowych 
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pojawia się temat atrakcji wodnych w naszym mieście. Wszyscy początkowo 
deklarują działania w tym kierunku a później działania te są zaniechane.        
W rzeczywistości „miasto stoi w miejscu”, właściwie z roku na rok upada co 
widać dobitnie po liczbie turystów, po obrotach podmiotów gospodarczych. A 
temat atrakcji wodnych w naszym mieście jest potrzebny dla mieszkańców i 
podmiotów gospodarczych. Na pewno jest to duże ryzyko i wymaga głębokiej 
analizy. Wyraził niezadowolenie z tego powodu, że został pozbawiony 
możliwości decydowania o tym obiekcie, gdyż Burmistrz Miasta w prowizorium 
budżetowym na 2011 założył sprzedaż tego obiektu celem zamknięcia budżetu. 
Jego zdaniem należałoby przyspieszyć sprzedaż nieruchomości przy ul. 
Beskidzkiej 99, lecz środki uzyskane z tej sprzedaży będą zapewne 
zdecydowanie niższe niż zaplanowane po stronie dochodów ze sprzedaży 
ośrodka „Włókniarz”. Może więc należałoby zastanowić się nad zbyciem innej 
formy majątku miasta. Jego zdaniem sytuacja jest trudna. Idąc wraz ze swoim 
komitetem do wyborów mówił by spróbować podziałać w kwestii promocji 
gospodarczej miasta, aby zachęcić, przyciągnąć turystów. Sprzedaż tego 
obiektu pozwoli domknąć budżet na rok bieżący, być może powstanie w tym 
obiekcie kolejny hipermarket, lub wyremontowany przez nabywcę tej 
nieruchomości hotel „Włókniarz”, ale ta nieruchomość nigdy już do miasta nie 
wróci, nieruchomość komercyjna usytuowana w samym centrum miasta. 
W chwili obecnej zainteresowanie nieruchomościami w Szczyrku zwłaszcza 
komercyjnymi typu hotele, pensjonaty jest znikome. 
Radny poinformował, że wystąpił do Referatu Urzędu Miejskiego o 
przedstawienie opisu przedmiotowej nieruchomości pod względem formalno-
prawnym (tj. grunty uregulowane,  grunty będące własnością Starostwa 
Powiatowego, grunty przeznaczone pod inwestycję budowy kolei gondolowej, 
kubatura budynku).   
W kwestii dalszych rozstrzygnięć dotyczących Ośrodka Narciarskiego Czyrna-
Solisko Radny uważa, że zasadnym byłoby zabezpieczenie w budżecie środków 
na plan zagospodarowania przestrzennego (fragmentu tego terenu) dla 
przyszłego inwestora. 
Ponadto Radny zwrócił uwagę na potrzebę zmiany statusu pomnika w Parku 
Zwierzyniec, by był wizytówką III Rzeczypospolitej Polskiej (korona na głowie  
Orła). 
 
Burmistrz Miasta uważa, że na dzień dzisiejszy absolutnym priorytetem dla 
miasta jest przywrócenie mu należnego miejsca jeśli chodzi o narciarstwo, o 
trasy  narciarskie, wyciągi, by stało się dużą stacją narciarską. 
Natomiast należy określić w jaki sposób do tego chcemy dążyć i czy po drodze 
jeszcze czymś innym się zajmować, można ale w wyjątkowych sytuacjach i za 
taką wyjątkową sytuację uznaliśmy w ubiegłym roku zakup budynku przy 
ul.Beskidzkiej 48 (Szarotka), gdzie wiedzieliśmy, że kupujemy coś co jest 
absolutnie ważne dla naszej miejscowości. 
To, że dzisiaj jesteśmy właścicielami Ośrodka Włókniarz jest wynikiem 
intensywnych prac w minionej kadencji. 
Tematy związane z atrakcjami wodnymi są istotne ale pod jednym warunkiem, 
że one stanowią uzupełnienie tej podstawowej atrakcji jaką w Szczyrku jest 
narciarstwo.   
Umieszczenie Włókniarza w budżecie po stronie dochodów to realizacja tego co 
zostało w poprzedniej kadencji wypracowane, sformułowane we wnioskach i 
wielokrotnie na posiedzeniach Rady poruszane.  
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Nas, jako miasta nie stać na to by jednocześnie przywracać temu miastu rangę 
ośrodka narciarskiego i budować szereg innych atrakcji. 
Pan Burmistrz zwrócił się do Przewodniczącego rady oraz Radnych z prośbą by 
o wszelkiego rodzaju informacje, sprawozdania zwracali się  do Burmistrza 
Miasta, który zarządza Urzędem a nie wprost do referatów. 
                      
Ad 6. 
 
Radny P.Andrzej Łaciak zapytał,  
- na jakim etapie jest sprawa sprzedaży budynku przy ul. Beskidzkiej 99? 
- czy podjęte zostały rozmowy z mieszkańcami ul. Zielonej w sprawie wykupu 
gruntów celem poszerzenia terenów cmentarza? 
 
Radna P.Krystyna Radecka zapytała o termin przetargu na ścieżki rowerowe     
i Centrum, czy termin 27.01.br jest terminem ostatecznym? Czy nie ma obaw, 
że będziemy mieli kierownika a nie będzie wykonawcy? 
 
P.Dorota Walaszek zapytała w sprawie boiska przy szkole Nr 1 i sprawy 
sądowej. 
Zwróciła się do Przewodniczącego Rady, ponieważ odbyło się kolejne spotkanie 
dotyczące projektu Kluczowego z prośbą o spotkanie celem przedstawienia 
aktualnej sytuacji. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że na chwilę obecną nie ma już możliwości 
dokonywania zmian w projektach. 
 
P.Borys Matlak zwrócił uwagę, że niektórzy członkowie Rady nie mieli okazji 
dotychczas zobaczyć wizualizacji inwestycji z projektu kluczowego. Jego 
zdaniem takie wizualizacje powinny być zamieszczone na stronie internetowej 
miasta celem umożliwienia mieszkańcom zapoznania się z nimi.  
 
P.Stefan Przybyła nawiązując do rozpoczętych działań w korycie rzeki Żylica, 
zapytał czy zadanie to obejmuje czyszczenie koryta  z wodorostów, chwastów 
itp.? 
 
P.Danuta Kubaszek, ponieważ w rejonie ośrodka „Włókniarz” są działki nie 
będące na chwilę obecną własnością miasta, zapytała czy miasto te działki 
będzie mogło przejąć czy wykupić? 
 
P.Bożena Dziedzic  zwróciła się do Burmistrza Miasta z apelem o interwencję  w 
sprawie usunięcia automatów do gier usytuowanych na chodniku dla pieszych 
w rejonie lokalu „Bajka”. 
Ponadto Radna zwróciła się z prośbą o wskazanie firmie odśnieżającej drogę 
wojewódzką i drogi powiatowe, by podczas odśnieżania nie dochodziło do 
zawężania tych dróg.  
 
P.Andrzej Łaciak zapytał w kwestii reklamy świetlnej na skrzyżowaniu ulic 
Beskidzkiej i Jasnej (z pytaniem tym radny występował na sesji w której 
uczestniczył Komendant Komisariatu Policji w Szczyrku). 
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Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową 
przerwę, po której wznowił obrady przystępując do kontynuacji porządku 
obrad. 
 
Ad 7-8. 
 
Udzielając wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Szczyrk do realizacji w 2011 roku projektu pn.: „ŚCIEŻKA 
DO AKTYWNOŚCI – aktywizacja społeczno-zawodowa mieszkańców Szczyrku” 
Kierownik MOPS P.Helena Byrdy-Przybyła poinformowała, że jest to kolejna 
edycja projektu. 
W 2010 r. został złożony wniosek o dofinansowanie projektu „ŚCIEŻKA DO 
AKTYWNOŚCI – aktywizacja społeczno-zawodowa mieszkańców Szczyrku” w 
ramach Priorytetu VII, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji przez ośrodki pomocy społecznej Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki. 
W/w wniosek pozytywnie przeszedł ocenę formalną i obecnie oczekuje na ocenę 
merytoryczną. Realizowany będzie przez okres 12 miesięcy. 
Zakwalifikowana wartość projektu wynosi 121.179 zł., w tym wkład własny do 
wysokości 12.723,80 zł. (10,5% całej kwoty projektu). Kwota zabezpieczająca 
wkład własny uwzględniona została w projekcie budżetu. 
Powyższy projekt skierowany jest do osób zagrożonych wykluczeniem 
zawodowym oraz marginalizacją społeczną. Uczestnikami projektu będzie        
10 mieszkańców Gminy Szczyrk w tym 6 kobiet i 4 mężczyzn. Będą to osoby w 
wieku aktywności zawodowej, korzystające ze świadczeń pomocy społecznej. 
Projekt będzie realizowany w oparciu o kontrakty socjalne. W ramach wsparcia 
przewiduje się indywidualne i grupowe doradztwo zawodowe, psychologiczne i 
prawne, trening kompetencji społecznych oraz szkolenia zawodowe. 
Ponadto P.Helena Byrdy-Przybyła wyjaśniła, ponieważ budżet na chwilą obecną 
nie został uchwalony, prawidłowy zapis § 3 winien brzmieć: 
„§ 3 Ustalić wkład własny do wysokości 12 723,80 zł. ujęty w projekcie budżetu 
gminy Szczyrk na rok 2011”. 
 
Udzielając wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na 
przystąpienie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szczyrku do realizacji 
w 2011 roku projektu pn.: „MY TEŻ POTRAFIMY – aktywizacja kobiet 
wychowujących dzieci” Kierownik MOPS P.Helena Byrdy-Przybyła 
poinformowała, że  w 2010r. został złożony wniosek o dofinansowanie projektu 
pn. „MY TEŻ POTRAFIMY – aktywizacja kobiet wychowujących dzieci”, w 
ramach Priorytetu VII, Poddziałanie 7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej 
integracji Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 
W/w wniosek pozytywnie przeszedł ocenę formalną i merytoryczną. Ponadto 
został rozpatrzony pozytywnie. Realizowany będzie przez okres 6 miesięcy. 
Koszty realizacji tego projektu pokrywane są w całości z funduszy unijnych. 
Wartość zakwalifikowana projektu wynosi 50.000 zł. 
Powyższy projekt skierowany jest do kobiet, które są zagrożone wykluczeniem 
zawodowym oraz marginalizacją społeczną. Uczestnikami będzie                       
5 niezatrudnionych kobiet w wieku aktywności zawodowej, zamieszkujących na 
terenie Gminy Szczyrk. 
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W ramach projektu przewiduje się organizację spotkań dla kobiet podczas 
których będą poruszane zagadnienia dotyczące asertywności, radzenia sobie ze 
stresem i umiejętności godzenia pracy z rodzicielstwem i obowiązkami 
domowymi. Ponadto będą organizowane kusy zawodowe: sprzedawca z obsługą 
kasy fiskalnej, kucharz oraz kelner/barman. 
W trakcie uczestnictwa w zajęciach asertywności oraz kursach zawodowych 
przewidziana jest opieka nad dziećmi kobiet biorących udział w tych formach 
wsparcia.   
 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekty 
przedmiotowych uchwały. 
 
UCHWAŁA Nr V/9/2011 
w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Szczyrk do realizacji 
w 2011 roku projektu pn.: „ŚCIEŻKA DO AKTYWNOŚCI – aktywizacja 
społeczno-zawodowa mieszkańców Szczyrku” została podjęta  
jednogłośnie (14 gł.”za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
UCHWAŁA Nr V/10/2011 
w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Szczyrku do realizacji w 2011 roku projektu pn.: „MY TEŻ 
POTRAFIMY – aktywizacja kobiet wychowujących dzieci” została podjęta 
jednogłośnie (14 gł.”za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9. 
 
Wyjaśnień do projektu w sprawie: zmiany Uchwały Nr LXIX/370/2010 Rady 
Miejskiej w Szczyrku z dnia 26 października 2010 roku w sprawie określenia 
wysokości opłaty miejscowej udzieliła Skarbnik Miasta P.Kazimiera Egielman. 
Poinformowała, że zgodnie z zapisem ustawy i ze wskazaniami Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w uchwale w sprawie określenia wysokości opłaty miejscowej  
należy określić inkasentów pobierających opłatę miejscową. W związku z 
powyższych przeprowadzona została akcja w wyniku której inkasenci zostali 
wezwani do złożenia oświadczenia o pobieraniu opłaty miejscowej i wyrażeniu 
zgody na przetwarzanie danych. Do dnia złożenia materiałów na sesję takie 
oświadczenia złożone zostały przez 142 osoby-inkasentów opłaty miejscowej. W 
ciągu minionego tygodnia (tj. od dnia 18.01. do 24.01.2011r.) oświadczenia 
złożyło kolejnych 16 inkasentów. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 
 
UCHWAŁA Nr V/11/2011 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr LXIX/370/2010 Rady Miejskiej w Szczyrku 
z dnia 26 października 2010 roku w sprawie określenia wysokości opłaty 
miejscowej została podjęta jednogłośnie (14 gł.”za”) i stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Ad 10. 
 
Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do omówienia projektu uchwały    
w sprawie: wyrażenia zainteresowania nabyciem, na rzecz Gminy Szczyrk, 
mienia Skarbu Państwa stanowiącego nieruchomości zlikwidowanego COS      
w Warszawie OPO w Szczyrku oraz mienia ruchomego po zlikwidowanym COS 
w Warszawie OPO w Szczyrku i upoważnienia Burmistrza Miasta Szczyrk do 
podjęcia wszelkich działań w tym kierunku odczytał pismo Burmistrza Miasta 
Szczyrk z dnia 5 stycznia 2011r. skierowane do Dyrektora Ośrodka 
Przygotowań Olimpijskich COS w Szczyrku dotyczące relacji pomiędzy 
samorządem miasta Szczyrk a Ośrodkiem Przygotowań Olimpijskich COS        
w Szczyrku w ostatnim okresie. 
Burmistrz Miasta odnosząc się do odczytanego pisma poinformował, że zostało 
ono skierowane do dyrektora COS OPO w Szczyrku ale również przekazane do 
wiadomości Przewodniczącego Rady, Dyrektora Naczelnego COS w Warszawie, 
Ministerstwa Sportu i Turystyki  jak również Polskiego Związku Narciarskiego. 
Dodał, że nie jest to jedyne pismo które odzwierciedla obecny stan 
funkcjonowania tego ośrodka. Podobne pismo do Ministerstwa Sportu 
wystosował klub ze Szczyrku, Śląsko-Beskidzki Związek Narciarski. Również 
Zarząd Polskiego Związku Narciarskiego w najbliższym czasie zajmie 
stanowisko.  
Wystąpienia Pana Dyrektora, również pisemne, stanowiły podstawę do zajęcia 
przez Burmistrza Miasta takiego stanowiska.  
W najbliższym czasie odbędzie się spotkanie z Ministrem Sportu w kwestii 
omówienia tematu funkcjonowania Ośrodka Przygotowań Olimpijskich COS    
w Szczyrku. 
Udzielając wyjaśnień w zakresie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad 
przedmiotowego projektu uchwały Burmistrz Miasta P.Wojciech Bydliński 
poinformował, że temat wynika z informacji pojawiających się od kilku miesięcy 
związanych z restrukturyzacją Centralnego Ośrodka Sportu, z jego 
przekształceniem. 
Pan Burmistrz poinformował, że podczas Pucharu Świata w Zakopanem          
w tamtejszym Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie z udziałem 
przedstawicieli Ministerstwa Sportu, przedstawicieli  Sejmowej Komisji Kultury 
Fizycznej z jej Przewodniczącym oraz Burmistrzów Miast Szczyrku i Wisły. 
Podczas tego spotkania do burmistrzów w/w miast zostało skierowane pytanie, 
czy miasta te są zainteresowane przejęciem majątku COS, gdyż dyskusja w tym 
temacie toczy się w sposób mocno zaawansowany i zarówno Sejmowa Komisja 
Kultury Fizycznej przychyla się do takiego postępowania jak również  
Ministerstwo Sportu dostrzega w nim rozwiązanie pozwalające na utrzymanie 
charakteru tego ośrodka, dające również możliwość jego funkcjonowania i 
rozwoju. W takim kontekście pytanie to zostało skierowane.  
W naszym przypadku dotyczy to obiektów zlokalizowanych na terenie Szczyrku 
(w całości).  
Podczas w/w spotkania Pan Burmistrz zadeklarował przedstawienie tego 
tematu na Sesji Rady Miejskiej. 
Ponieważ pozostaje kwestia prawnych możliwości tego przedsięwzięcia uzgodnił 
w najbliższym czasie wspólne spotkanie w Ministerstwie do udziału w którym 
zaprosił Przewodniczącego Rady. 
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P.Krystyna Radecka zapytała, czy kwestia dotyczy przejęcia tylko obiektów 
sportowych, czy również budynku. Radna zapytała też, kto przypadku 
przebudowy kolejki przejmie rolę inwestora? 
Na pytanie dotyczące rodzaju majątku do przejęcia Pan Burmistrz 
odpowiedział, że chodzi o majątek ruchomy i nieruchomy, natomiast 
przebudowa kolejki nie stanowi przeszkody w tym przedsięwzięciu, tym 
bardziej, że środki zostały przyznane.   
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przedstawił stosowny 
projekt uchwały intencyjnej i poddał go pod głosowanie.  
 
UCHWAŁA Nr V/12/2011 
w sprawie: wyrażenia zainteresowania nabyciem, na rzecz Gminy Szczyrk, 
mienia Skarbu Państwa stanowiącego nieruchomości zlikwidowanego COS 
w Warszawie OPO w Szczyrku oraz mienia ruchomego po zlikwidowanym 
COS w Warszawie OPO w Szczyrku i upoważnienia Burmistrza Miasta 
Szczyrk do podjęcia wszelkich działań w tym kierunku została podjęta 
jednogłośnie (14 gł.”za”) i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 11. 
 
Burmistrz Miasta P.Wojciech Bydliński w odpowiedzi na wnioski zgłoszone na 
poprzedniej sesji poinformował o wystąpieniu do Zarządu Dróg Wojewódzkich  
w sprawie wyznaczenia dodatkowych przejść dla pieszych przez drogę 
wojewódzką 942 (ul. Beskidzka) w m. Szczyrk w rejonie pawilonu sieci 
„Biedronka” a także skrzyżowania z ul. Wczasową i wyjaśnił, że do dnia 
dzisiejszego nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 
W sprawie reklamy świetlnej (na skrzyżowaniu ulicy Beskidzkiej z ul. Jasną) 
Pan Burmistrz poinformował, że Komisariat Policji w Szczyrku zwrócił się do 
Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej w Bielsku o 
zlecenie przeprowadzenia kontroli w/w skrzyżowania. Następnie odczytał 
odpowiedź udzieloną w tym temacie. 
Następnie Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi na pytania z bieżącej sesji. 
Odpowiadając na pytanie dotyczące stopnia zaawansowania sprzedaży 
budynku przy ul. Beskidzkiej 99 wyjaśnił, że jest w fazie końcowej jest 
przygotowywany operat szacunkowy. Musimy jednak mieć świadomość, że jest 
tam lokal dzierżawiony a także lokator.  
Wyjaśnienia w przedmiotowym temacie uzupełnił Z-ca Burmistrza P.Wojciech 
Kufel, który poinformował, że 15 lutego br. otrzymamy wycenę nieruchomości, 
następnie 6 tygodni przypada na wywieszenie wykazu nieruchomości, po 
upływie tego terminu nastąpi ogłoszenie przetargu na sprzedaż nieruchomości. 
W kwestii przetargu na ścieżki rowerowe Pan Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie     
z przedstawioną informacją na inspektora nadzoru został otwarty przetarg, 
natomiast przetarg na wykonawcę jest przedłużony i otwarcie ofert nastąpi 
27.01.2011r. ze względu na dużą liczbę zapytań do specyfikacji. 
Na pytanie dotyczące boiska przy szkole nr 1 odpowiedzi udzielił Z-ca 
Burmistrza Miasta, który poinformował, że na dzień dzisiejszy sprawa nadal 
jest w sądzie i brak jest w tej sprawie ostatecznego rozstrzygnięcia. 
Na pytanie P.Krystyny Radeckiej, czy firma, która ostatecznie wykonała prace 
na boisku otrzymała pełną kwotę wynikająca z przetargu Z-ca Burmistrza 
wyjaśnił, że w wyniku ogłoszenia kolejnego przetargu na wykonanie 
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nawierzchni sportowej i urządzeń sportowych została wyłoniona firma która 
kontynuowała prace i zrealizowała zadanie zgodnie z warunkami przetargu 
otrzymała pełną zapłatę.  
W kwestii czyszczenia koryta rzeki Żylica Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że przetarg 
ogłoszony był przez RZGW Żywiec. 
W kwestii wizualizacji projektów kluczowych Pan Burmistrz poinformował, że  
wizualizacja ta miała miejsce w miesiącu lipcu. W przypadku braku ich na 
stronie internetowej poczyni starania, aby zostały tam zamieszczone.   
W kwestii działek w rejonie „Włókniarza” Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie 
wszystkie działki stanowią własność miasta dlatego wszelkie działania związane 
z tą nieruchomością muszą być podejmowane ze Starostwem. 
Pan Burmistrz przyjął do wiadomości interwencję w sprawie usunięcia 
automatów do gier w rejonie lokalu „Bajka”. 
 
Ad 12. 
 
Wolne wnioski.  
 
P.Antoni Krupa mieszkaniec Szczyrku poruszył temat dworca autobusowego, 
który był przewidywany we wcześniejszych planach zagospodarowania. Uważa, 
że nie posiadanie dworca działa na szkodę mieszkańców i przyjeżdżających 
turystów. W/w zapytał również w kwestii „nietoperza”. 
 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że Szczyrk Centrum traktowane jest jako 
tranzytowe miejsce i w projekcie zamierzanej inwestycji nie ma na dzień 
dzisiejszy uwzględnionego dworca autobusowego. Natomiast jest druga część 
dworca i jeżeli zaistnieje konieczność autokary mogą tam parkować. Ponadto 
na terenie miasta jest wiele miejsc, gdzie autokary mogą parkować. Często 
jednak parkowanie odbywa się w miejscach „wygodnych dla kierowców”, lecz 
stwarzających zagrożenie dla innych użytkowników drogi.  
Przewodniczący Rady uważa, że dworzec autobusowy należałoby przenieść 
raczej w kierunku Salmopola, wtedy autobusy, które jeżdżą do Centrum 
obsługiwałyby cały Szczyrk. Możliwe będzie także ewentualne wahadło z Wisłą. 
W temacie nietoperza - podkowca małego wyjaśnień udzieliła  P.Danuta Byrdy, 
która poinformowała, że z tym tematem spotkaliśmy się przy decyzji 
środowiskowej, o którą wystąpił COS odnośnie poszerzania trasy zjazdowej FIS 
i na tym etapie pojawiła się instytucja ekologiczna z Wisły Malinki w obronie 
nietoperza.  
 
Ad 13. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej 
podziękował radnym i przybyłym gościom za udział w Sesji ogłaszając 
zamknięcie V Sesji Rady Miejskiej w Szczyrku.  
 
Sesja trwała w godzinach 1100- 1500 

  
Protokołowała: A. Szostak 

      Przewodniczący  
                Rady Miejskiej w Szczyrku 
                           Antoni Byrdy 


